
PROTOKÓ£ 
z III sesji rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 09 grudnia 2010 roku 
w siedzibie Urzêdu Gminy 

 
Obecni zgodnie z lista obecno�ci / zaù-1/. 
Pocz¹tek obrad sesji godzina.14.00 zakoñczenie obrad.16.30 
W obradach sesji uczestniczyli : Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , Pani Krystyna 
Kwiatkowska Sekretarz Gminy , Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy, soùtysi, radna 
Powiatu Maria Bych. 
Porz¹dek obrad :  

1. Otwarcie obrad.. 
2. Powitanie. 
3. Stwierdzenie quorum. 
4. Przyjêcie protokoùu z I i II sesji. 
5. Ustalenie Komisji 

- nazwa komisji, 
- ilo�ã czùonków komisji 

     6.    Zgùaszanie kandydatów do poszczególnych komisji Rady Gminy, 
     7.    Wybór czùonków Komisji Rady wchodz¹cych w skùad poszczególnych staùych    
            Komisji Rady.     

8. Podjêcie uchwaù. 
9. Przerwa na ukonstytuowanie siê poszczególnych komisji. 
10. Ogùoszenie wyników wyboru. 
11. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
12. Sprawy ró¿ne. 
13. Zamkniêcie obrad sesji. 

    Ad.1.2. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy o godz.14.00 dokonaù otwarcia obrad sesji, 
po czym przywitaù jej uczestników. 
Ad.3. 
Na podstawie listy obecno�ci stwierdziù quorum pozwalaj¹ce na podejmowanie 
prawomocnych decyzji, listy obecno�ci radnych i soùtysów stanowi¹ zaù¹cznik nr 1 i 2 do 
protokoùu. 
Ad.4. 
Protokoùy zostaùy przyjête jednogùo�nie bez uwag. 
Radny Andrzej Mitczak zwróciù siê z zapytaniem czy nie mo¿na w dniu dzisiejszym 
wybraã równie¿ przewodnicz¹cych Komisji. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zaproponowaù ¿eby wyboru dokonaã po zakoñczonych obradach. 
Przewodnicz¹cy Rady poinformowaù, ¿e z godnie ze statutem Gminy przewodnicz¹cy 
Komisji zostaj¹ wybrani na pierwszym posiedzeniu Komisji.      
Ponadto zwróciù siê do radnych czy s¹ inne propozycje do porz¹dku obrad sesji. 
Radni nie zgùosili innych propozycji. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù wprowadzenie do porz¹dku obrad sesji 2 
projektów uchwaù :  
1/ projekt uchwaùy w sprawie dzier¿awy nieruchomo�ci, 
2/ projekt uchwaùy w sprawie zmian w uchwale bud¿etowej na rok 2010. 
proponuj¹c je w punkcie 8 jako podpunkty a, b, c, d,   
Radni w glosowaniu jednogùo�nie wyrazili zgodê na wprowadzenie  zaproponowanych 
projektów uchwal do porz¹dku obrad. 
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Poddany poprawiony porz¹dek obrad zostaù przyjêty jednogùo�nie i przedstawia siê 
nastêpuj¹co : 
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjêcie protokoùów z I i II sesji. 
5/ Ustalenie Komisji  
    - nazwa komisji, 
    - ilo�ã czùonków komisji, 
6/ zgùaszanie kandydatów do poszczególnych komisji Rady Gminy 
7/ wybór czùonków komisji Rady wchodz¹cych w skùad poszczególnych staùych komisji   
    Rady. 
8/ Podjêcie uchwaù :  
a/ w sprawie powoùania Komisji Rewizyjnej 
b/ w sprawie powoùania staùych komisji Rady Gminy Marciszów , ustalenia liczby  
    czùonków oraz skùadów osobowych, 
c/ dzier¿awy nieruchomo�ci, 
d/ zmian w uchwale bud¿etowej gminy na rok 2010.  
9/ Przerwa na ukonstytuowanie siê poszczególnych Komisji. 
10/ Ogùoszenie wyników wyborów. 
11/ Interpelacje i zapytania radnych Rady Gminy. 
12/ Sprawy ró¿ne. 
13/ Zamkniêcie obrad sesji. 
Ad.5. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poinformowaù, ¿e obligatoryjn¹ komisj¹ jest Komisja 
Rewizyjna w 5 osobowym skùadzie zgodnie ze Statutem  
Wspólnie z Wiecprzewodnicz¹cym zaproponowaù rozdzielenie dotychczasowych komisji  
Komisji Bud¿etu i Rolnictwa na dwie Komisje :  Komisja Bud¿etu i Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Úrodowiska pozostaùe staùe komisje proponuj¹ pozostawiã jak 
dotychczas . 
Czy do tych propozycji s¹ uwagi. 
Radny Adam Ry¿owski     
Przypomniaù, ¿e 4 lata temu byùa burzliwa dyskusja o to ze czê�ã radnych chciaùa osobno 
Komisjê Rolnictwa i osobno Komisjê Bud¿etu , a  grupa tzw. �trzymaj¹ca wùadzê � nie 
chciaùa dopu�ciã do tego , dlatego radny jest zaskoczony zmienno�ci¹ niektórych radnych.  
W odpowiedzi Przewodnicz¹cy Rady Gminy stwierdziù, ¿e czasy siê zmieniaj¹.  
Radny Andrzej Mitczak 
Równie¿ przypomniaù , ¿e bardzo  chciaù ¿eby byùa Komisja Rolna czego wówczas nie 
chciano.Zwróciù siê te¿ z zapytaniem czy mo¿na w dniu dzisiejszym wybraã te¿ 
przewodnicz¹cych komisji. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
W odpowiedzi poinformowaù,  ¿e tak jednak po zakoñczeniu obrad sesji mog¹ zebraã siê 
komisje i wybraã przewodnicz¹cych.   
Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Wyja�niùa zmianê sytuacji oddzielenia Komisji Bud¿etu od Komisji Rolnictwa powoùuj¹c 
siê na uchwaùê Rady Gminy w sprawie uchwalania procedury bud¿etu i w zwi¹zku ze 
zmian¹ przepisów o finansach publicznych i zapoznaùa radnych z procedur¹ uchwalania 
bud¿etu. 
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Zgodnie z nowymi przepisami  Komisje nie bêd¹ pisaã wniosków do Wójta Gminy  lecz 
do przewodnicz¹cego Komisji Bud¿etu. 
Nastêpnie Przewodnicz¹cy Komisji Bud¿etowej po otrzymaniu wniosków od pozostaùych 
Komisji zwoùuje posiedzenie Komisji oraz wszystkich przewodnicz¹cych komisji i 
przewodnicz¹cego Rady Gminy w sprawie  omówienia wniosków zùo¿onych przez 
poszczególne Komisje , po czym  Komisja Bud¿etowa sporz¹dza wniosek odno�nie 
projektu bud¿etu kieruj¹c go nastêpnie do Wójta Gminy.   

Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zareagowaù na zwrot radnego Adam Ry¿owskiego zapytaniem co to znaczy   � grupa 
trzymaj¹ca wùadzê � Uwa¿a, ¿e skoro zostaù zaproponowane takie Komisje to nie nale¿y siê 
cofaã o osiem lat kiedy to rolnictwo byùo zadaniem wùasnym gminy , dzisiaj natomiast  
zdaniem zleconym ochrony �rodowiska st¹d takie zmiany. 
Przewodnicz¹cy zwróciù siê do radnych o podawanie innych propozycji Komisji. 
Nie zgùoszono innych propozycji. 
W zwi¹zku z powy¿szym Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù  nastêpuj¹ce  staùe 
komisje Rady Gminy  : 
1/ Komisja Rewizyjna 
2/ Komisja O�wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki, 
3/ Komisja Infrastruktury Technicznej  
4/ Komisja Bud¿etu  
5/ Komisja Rolnictwa i Ochrony Úrodowiska 
Rada Gminy w gùosowaniu nad powoùaniem powy¿szych komisji 13 gùosami �za� , 2 gùosami 
�przeciwnymi � /radny Andrzej Mitczak , radny Adam Ry¿owski / , 0 gùosów 
�wstrzymuj¹cych siê � przyjêùa 5 zaproponowanych  komisji. 
Nastêpnie Przewodnicz¹cy Rady wspólnie z Wiceprzewodnicz¹cym Rady zaproponowali  
aby w powy¿szych Komisjach pracowali   :  
1/ Komisja Rewizyjna obligatoryjnie 5 czùonków, 
2/ Komisja O�wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki od 5- 7 czùonków 
3/ Komisja Infrastruktury Technicznej od 5-7 czùonków 
4/ Komisja Bud¿etu 5 czùonków 
5/ Komisja Rolnictwa i Ochrony Úrodowiska 5 czùonków 
Zwróciù uwagê na zakres pracy ka¿dej Komisji st¹d propozycja ró¿nej liczby czùonków.   
Zwróciù siê do radnych czy s¹ inne propozycje. 
Innych propozycji, co do ilo�ci czùonków w poszczególnych komisjach nie zgùoszono. 
Rada Gminy w gùosowaniu 13 gùosami �za� , 1 gùosem �przeciwnym � radna Jadwiga 
Adamczyk, 1 gùosem �wstrzymuj¹cym� przyjêùa propozycjê Przewodnicz¹cego i 
Wiceprzewodnicz¹cego Rady Gminy. 
Ad.6. 
Przewodnicz¹cy wspólnie z Wiceprzewodnicz¹cym zaproponowali ¿eby ka¿dy radny kolejno 
z listy obecno�ci okre�liù siê w jakiej komisji chce pracowaã. 
Wyczytaù z listy obecno�ci nazwiska radnych , którzy opowiedzieli siê w jakiej komisji chc¹ 
pracowaã. 
Radna Jadwiga Adamczyk  Komisja Rewizyjna  
Radny Stanisùaw Cepielik  Komisja Bud¿etu i Infrastruktury Technicznej 
Radny Dawid Chêciñski     Komisja O�wiaty,Kultury,Sportu Turystyki , Komisja  
                                            Infrastruktury Technicznej  
Radny Marian Dzik            Komisja Rewizyjna , Komisja Bud¿etu 
Radny Piotr Gwó¿d¿          Komisja Rewizyjna , Komisja Rolnictwa i Ochrony Úrodowiska           
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Radny Henryk Mazur         Komisja O�wiaty, Kultury Sportu i Turystyki  



Radna Teresa Mospan        Komisja Bud¿etu  
Radny Andrzej Mitczak      Komisja Rewizyjna 
Radny Stanisùaw Solarz      Komisja Rewizyjna , Komisja Infrastruktury Technicznej  
Radna Zofia Siudak            Komisja O�wiaty,Kultury, Sportu i Turystyki, Komisja  
                                            Infrastruktury    
Radny Józef Szoùdrowski    Komisja Infrastruktury Technicznej , Komisja O�wiaty,Kultury,  
                                             Sportu i Turystyki  
Radny Adam Wrona            Komisja Infrastruktury Technicznej , Komisja Rolnictwa i    
                                             Ochrony Úrodowiska  
Radna Danuta Wojtas          Komisja Rewizyjna , Komisja O�wiaty,Kultury,Sportu i  
                                             Turystyki  
Radny Adam Ry¿owski        Komisja Rewizyjna  
Radny Janusz Zawieruch      Komisja Infrastruktury Technicznej , Komisja Bud¿etu 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy po zliczeniu chêtnych radnych do pracy w Komisji Rewizyjnej 
stwierdziù , ¿e zgùosiùo siê o dwie kandydatury za du¿o w zwi¹zku z czym nale¿y dokonaã 
gùosowania , które kandydatury otrzymaj¹ najwiêksz¹ ilo�ã gùosów , te  zostan¹ czùonkami 
Komisji Rewizyjnej. 
Radny Adam Ry¿owski o�wiadczyù , ¿e w zwi¹zku ze zgùoszeniem swojej kandydatury do 
pracy w Komisji Rewizyjnej nie bêdzie braù udziaùu w tym gùosowaniu, uzasadniaj¹c decyzjê 
tym , ¿e ka¿dy radny ma prawo pracowaã w jakiej chce komisji zadaù te¿ pytanie, co bêdzie 
jak kandydatura radnego nie zostanie przyjêta stwierdzaj¹c , ¿e cztery lata temu byù taki sam 
problem.      
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przyst¹più do gùosowania nad kandydaturami chêtnych do 
pracy w Komisji Rewizyjnej.  
Sekretarz Gminy zacytowaùa ze statutu ilu radnych mo¿e wchodziã w skùad komisji 
Rewizyjnej w przypadku zmiany liczby radnych chc¹cych pracowaã w Komisji Rewizyjnej 
nale¿aùoby dokonaã zmian w statucie, który przypomniaùa podlega publikacji w Dolno�l¹skim 
Dzienniku Urzêdowym. 
Mirosùaw Wola soùtys Ciechanowic 
Zgùosiù zastrze¿enia co do samego gùosowania , wyùaniania chêtnych do pracy w Komisji 
Rewizyjnej , bo jak siê tak stanie ¿e zostanie zgùoszony ka¿dy radny i otrzyma po 15 gùosów 
to bêdzie w dalszym ci¹gu pat , a glosowanie jest po to ¿eby wyùoniã kandydatów proponuje 
zastanowienie siê nad forma gùosowania.  
Przewodnicz¹cy przyst¹più do wyczytywania nazwisk radnych. 
Zostaùy zgùoszone nastêpuj¹ce kandydatury :  
1/ radny Marian Dzik, który w jawnym gùosowaniu otrzymaù 9 gùosów �za�,0  
                                              �wstrzymuj¹cych� , 3 �przeciwnych� 
2/ radny Stanisùaw Solarz      9 gùosów �za� � 3 �przeciwne�, 2 �wstrzymuj¹ce� 
3/ radny Piotr Gwó¿d¿          11 gùosów �za� , 0 �przeciwny�, 3 �wstrzymuj¹ce� 
4/ radny Adam Ry¿owski     6 gùosów �za� 0�przeciwny� ,    7 �wstrzymuj¹cych� 
5/ radny Andrzej Mitczak     6 gùosów �za� 0 �przeciwnych�  7 �wstrzymuj¹cych�  
6/ radna Jadwiga Adamczyk 9 gùosów �za� 2 �przeciwne�     3 �wstrzymuj¹ce�  
7/ radna Danuta Wojtas        8 gùosów �za� 0 �przeciwnych� , 6 �wstrzymuj¹cych� 
Radny Adam Ry¿owski  
W zwi¹zku z powy¿sz¹ sytuacj¹ czyli otrzymaniem w gùosowaniu jawnym przez radnych 
Adama Ry¿owskiego i radnego Andrzeja Mitczaka  po 6 gùosów �za � tym ¿eby pracowali w 
Komisji Rewizyjnej , nie weszli w skùad  Komisji Rewizyjnej. 
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Skùad Komisji Rewizyjnej przedstawia siê nastêpuj¹co. 
1. radny Piotr Gwózdz 
2/ radny  Marian Dzik 
3/ radna Jadwiga Adamczyk 
4/ radny Stanisùaw Solarz  
5/ radna Danuta Wojtas 
W zwi¹zki z powy¿szym Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê z zapytaniem do radnych 
Andrzeja Mitczaka i radnego Adama Ry¿owskiego w , której komisji Rady Gminy chc¹ 
pracowaã. 
Radny Andrzej Mitczak  
Przypomniaù, ¿e radny ma prawo pracowaã w takiej komisji do jakiej wyrazi wolê jednak   nie 
zostaù wybrany do Komisji Rewizyjnej nie chce pracowaã w ¿adnej innej. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zacytowaù zapis ze statutu , i¿ ka¿dy radny ma pracowaã na 
sesjach Rady i komisji , a zostaùy do wyboru jeszcze cztery inne komisje. 
Radny Adam Ry¿owski  
Równie¿ chciaù aktywnie pracowaã i uczestniczyã w Komisji Rewizyjnej skoro nie zostaù 
wybrany nie chce pracowaã w innej zwracaj¹c siê o konsekwencjê do Przewodnicz¹cego 
Rady, który wcze�niej stwierdziù ¿e ka¿dy radny mo¿e sobie wybraã komisjê w, której chce 
pracowaã. 
Przewodnicz¹cy Rady stwierdziù ¿e w tej sytuacji radni nie chc¹ pracowaã w ¿adnej komisji.   
W odpowiedzi radni stwierdzili , ¿e zastanawiaj¹ siê. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù ze skùadami pozostaùych Komisji Rady  
Komisja Bud¿etu 
1/ radny Janusz Zawierucha  
2/ radna Teresa Mospan 
Rada Teresa Mospan poinformowaùa, ¿e rezygnuje z prac w Komisji Bud¿etowej na rzecz 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Úrodowiska  
3/ radny Stanisùaw Cepielik 
4/ radny Dzik Marian 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy opu�ciù obrady sesji z powodów osobistych za co 
przeprosiù radnych.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przedstawiù skùady pozostaùych staùych komisji Rady Gminy. 
Komisja O�wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
1/ radna Zofia Siudak 
2/ radny Henryk Mazur 
3/ radny Dawid Chêciñski 
4/ radna Danuta Wojtas 
5/ radny Józef Szoùdrowski 
Komisja Infrastruktury Technicznej  
1/ radny Adam Wrona 
2/ radny Janusz Zawierucha 
3/ radny Dawid Chêciñski  
4/ radna Zofia Siudak 
5/ radny Józef Szoùdrowski  
6/ radny Stanisùaw Solarz 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Úrodowiska  
1/ radny Piotr Gwó¿d¿ 
2/ radny Stanisùaw Cepielik 
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3/ radny Adam Wrona  
4/ radna Teresa Mospan 
Poinformowaù, ¿e radni Andrzej Mitczak i Adam Ry¿owski maja czas na zastanowienie siê w, 
której komisji chc¹ pracowaã przypominaj¹c ¿e radny powinien pracowaã na sesjach i 
komisji. 
Radny Adam Ry¿owski poprosiù Przewodnicz¹cego Rady  o podstawê prawn¹ odno�nie tego 
¿e ka¿dy radny ma pracowaã na sesjach i komisjach. 
Przewodnicz¹cy Rady dostarczy podstawê. 
Ad.8. 
Podjêcie uchwaù :  
- projekt uchwaùy w sprawie : powoùania Komisji Rewizyjnej 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù radnych z tre�ci¹ projektu uchwaùy.  
Rada w gùosowaniu  13 �za� , 1 �wstrzymuj¹cym , 0 �przeciwnych �  radny Adam Ry¿owski 
nie gùosowaù  przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu 
Uwag nie zgùoszono. 
- projekt uchwaùy w sprawie : powoùania staùych Komisji Rady Gminy , ustalenia liczby  
  czùonków oraz skùadów osobowych. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù radnych z tre�ci¹ projektu uchwaùy. 
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy dostarczyùa nowym radnym uchwaùy w sprawie 
procedury uchwalania bud¿etu , poniewa¿ pozostali radni posiadaj¹ takie uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu 13 gùosami �za� , 2 glosami �wstrzymuj¹cymi� , 1 radny Adam Ry¿owski 
nie gùosowaù przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zmian w uchwale bud¿etowej gminy na rok 2010. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poprosiù Skarbnika Gminy o przedstawienie szczegóùów zmian 
w bud¿ecie. 
Pani Krystyna Magda poinformowaùa , ¿e zwiêkszenie dochodów o 4.000 w dziale 754 
dokonuje siê na podstawie Decyzji PZU SA Oddziaù Wrocùaw na dofinansowanie 
uruchomienie Systemu Samorz¹dowego Informatora SMS , który bêdzie wykorzystywany 
przez gminê do przekazywania informacji za pomoc¹ SMS jako system wczesnego 
powiadamiania i informowania mieszkañców gminy o zagro¿eniach.  
Ponadto mieszkañcy Gminy otrzymaj¹ ulotki mówi¹ce o tym w jaki sposób siê zalogowaã do 
tego systemu co spowoduje, i¿ taka osoba na swoj¹ komórkê otrzyma powiadomienie o 
zagro¿eniu o  �lizgawicy, opadach , itp.   
Uwag nie zgùoszono 
Rada Gminy w glosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 
5 do protokoùu. 
-projekt uchwaùy w sprawie dzier¿awy nieruchomo�ci. 
Radny Andrzej Mitczak  
Poprosiù o wyja�nienie sprawy przypominaj¹c i¿ byùa ona ju¿ omawiana w poprzedniej 
kadencji jednak jak siê sprawa skoñczyùa to radny nie wie czy przedmiotowa nieruchomo�ã 
zostaù wydzier¿awiona czy sprzedana. Jest to dla radnego dziwne , ¿e nieruchomo�ã , która 
staùa na gruncie gminnym zostaùa sprzedana i jest dziwnym dla radnego, ¿e nowy wùa�ciciel 
gruntu bêdzie mógù go sprzedaã kiedy bêdzie chciaù 
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Przybli¿yùa sprawê dziaùki na podstawie dokumentów , które wpùynêùy do ksiêgowo�ci 
Urzêdu Gminy z, których wynika ¿e  pan Wowk dotychczasowy wùa�ciciel zrezygnowaù z 
dziaùki ,a posiadaù umowê cywilno-prawn¹ nie sprzedaj¹c¹.  
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Radny Adam Ry¿owski  
Przypomniaù , ¿e poprzedniej kadencji zastanawiano siê czy ogródek jordanowski i obiekt 
sprzedawaã , bo to pijalnia piwa obecnie gwarantujemy, ¿e obecny kupi ,a Rada bêdzie siê za 
rok zastanowiã jak to zmieniã , bo  powstaù tam plac zabaw.   
Pani Maria Bych kierownik referatu Rolnictwa Urzêdu Gminy  
Przybli¿yùa radnym szczegóùy sprawy informuj¹c  ¿e wystêpuje konieczno�ã podjêcia nowej 
uchwaùy poniewa¿ nast¹più podziaù geodezyjny , który obj¹ù dziaùkê nr 309/5 ujêt¹ w uchwale 
z 28 stycznia 2010 roku w sprawie 10 letniej dzier¿awy ,  oraz dziaùkê s¹siedni¹  
/ plac zabaw/ w celu regulacji przebiegu granic. W wyniku podziaùu ulegùa zmianie numeracja 
dziaùki , powierzchnia dziaùki i u¿ytki wchodz¹ce w skùad dziaùki. W celu dokonania zmian 
wskazanym jest podjêcie nowej uchwaùy ze zmianami po podziale oraz uchylenie uchwaùy 
podjêtej w dniu 28 stycznia 2010 roku. Ponadto poinformowaùa,  ¿e  podjêcie uchwaùy jest 
konieczne w celu przygotowania 10 letnie umowy dzier¿awy dla wùa�ciciela zabudowañ która 
bêdzie jednym z dokumentów wymaganym do sprzeda¿y nieruchomo�ci na rzecz wùa�ciciela 
zabudowañ.  
Od miesi¹ca grudnia zmieniù siê wùa�ciciel zabudowañ który zamierza w najbli¿szym czasie 
zakupiã ta nieruchomo�ã od Gminy , ponadto obiekt ten ma byã przeznaczony na usùugi 
fryzjerskie.  
Innych uwag nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù radnych z tre�ci¹ projektu uchwaùy. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie  i stanowi zaù¹cznik nr 6 do protokoùu.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy ogùosiù 5 minutow¹ przerwê. 
Ad.9. 
Radny Andrzej Mitczak i Radny Adam Ry¿owski  
Poinformowali, ¿e chc¹ pracowaã w Komisji Rolnictwa i Ochrony Úrodowiska. 
Pani Krystyna Sekretarz Gminy  
Zacytowaù zapis z ustawy o samorz¹dzie gminnym art.24, ustawy o samorz¹dzie gminnym 
który  stanowi , ¿e radny jest obowi¹zany braã udziaù w pracach Sesji Rady Gminy i jej 
komisjach oraz innych instytucjach  samorz¹dowych  do, której zostaù wybrany. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Przypomniaù radnym  niezdecydowanym Andrzejowi Mitczakowi i Adamowi Ryzowskiemu , 
¿e uchwaùa o skùadach komisji zostaùa ju¿ przegùosowana  w zwi¹zku z czym nowy projekt 
uchwaùy  zostanie przygotowany na nastêpn¹ sesjê.  
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Poinformowaùa radnych o procedurze uchwalania bud¿etu cytuj¹c zapis z ustawy w sprawie 
odbycia przez komisje posiedzeñ dot. analizy projektu bud¿etu w celu wypracowania opinii o 
projekcie bud¿etu, które nastêpnie przedstawiane s¹ Komisji ds. Bud¿etu, która w terminie 7 
dni formuùuje ostateczn¹ opinie o bud¿ecie i przedkùada Wójtowi. 
Radni projekt bud¿etu oraz prognozê otrzymali z materiaùami na pierwsz¹ sesjê tj. 02 grudnia 
2010 roku. W zwi¹zku z czym nale¿y  wyznaczyã  termin posiedzeñ  Komisji . 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy na podstawie propozycji radnych zaproponowaù odbycie 
wspólnego  posiedzenia wszystkich komisji n/t projektu bud¿etu i prognozy , po czym jednak 
ka¿da komisja bêdzie musiaùa na swoich posiedzeniach sporz¹dziã ewentualne  wnioski.  
Radna Zofia Siudak 
Zwróciùa siê  z zapytaniem jak powinien wygl¹daã taki wniosek.  
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Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Stwierdziùa,  ¿e to nowa ustawa i wszyscy siê bêdziemy uczyã jednak  zwróciùa uwagê na to, 
¿e komisja wnioskuj¹c o to jakie zadanie chce, ¿eby zostaùo  wykonane musi  wskazaã êródùo 
jego finansowania. 
Radny Andrzej Mitczak  
Chocia¿ nie wie w jakiej komisji bêdzie pracowaù wnioskuje do pozostaùych czùonków 
komisji, ¿eby do planu wydatków na 2011 rok wstawiã wodoci¹g w Ciechanowicach   
prosz¹c ¿eby na to zadanie przeznaczyã jakie� pieni¹dze. 
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Przypomniaùa , ¿e to nie  jest sesja bud¿etowa, ani posiedzenie komisji bud¿etowej , wiêc  
nie ma wniosków przypominaj¹c procedurê zgùaszania wniosków. 
Ponadto radny Andrzej Mitczak , zwróciù uwagê na godziny posiedzeñ przypominaj¹c ¿e 
otrzymywana dieta to rekompensata za utracone pobory  , poniewa¿ najczê�ciej musi 
dostosowywaã siê do pozostaùych radnych pracuj¹cy dlatego prosi o wypo�rodkowanie 
godzin spotkañ, bo tez ma swoje obowi¹zki.  
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Zwróciùa uwagê na fakt, ¿e dieta to rekompensata za pobory i równie¿ jest za tym ¿eby 
godziny posiedzeñ wspóùgraùy z praca Urzêdu , poniewa¿ przepisy ulegùy zmianie i 
pracownik Urzêdu nie mo¿e sobie odebraã  czasu wolnego. Zasygnalizowaùa ¿e z Wójtem  
w poniedziaùek 13 grudnia pojad¹ do Wrocùawia celem podpisania aneksu  dlatego godzina 
14.00 jak proponowali niektórzy radni na posiedzenie jest zbyt pó¿no, tym bardziej ¿ najpierw 
komisje bêd¹ wybieraùy funkcyjnych. Przypomniaùa ¿e oprócz projektu bud¿etu bêdzie 
omawiana prognoza bud¿etowa , która musi byã uchwalona przed uchwaleniem bud¿etu. 
Jest to nowo�ã i bardzo du¿y materiaù dlatego uwa¿a ¿e powinno siê zacz¹ã omawiaã ten 
materiaù od godziny 13.00.  
Ustalono,  ¿e  analiza projektu bud¿etu i prognozy komisje odbêd¹ wspólnie w dniu 13  
/ poniedziaùek / grudnia o godzinie 12.30. 
Radny Adam Ry¿owski  
Stwierdziù , ¿e ka¿dy decyduj¹c siê na bycie radnym wiedziaù co go czeka, cierpliwie ju¿ trzy 
kadencje podporz¹dkowuje siê co niektórym radnym , bo tak trzeba. Jednak zdaniem radnego 
Rada powinna dziaùaã w sposób logiczny i nie powinno tak byã ¿eby pracownik Urzêdu 
czekaù na Radê , bo to problem dla pracodawcy, a poprzez pó¿ne spotykania siê zmuszamy 
ludzi do pracy ponad godziny. Zacytowaù art25 ustawy dot. zwalniania pracodawcy z zakùadu 
pracy radnego ,a rekompensat¹ za utratê godzin pracy  jest dieta. Prosi o uwzglêdnienie tego. 
Skarbnik Gminy  
Poinformowaùa o posiadanym przez Radê swojego rachunku bankowego na, który dokonuje 
wpùaty nastêpnie przeznacza je na ró¿ne sprawy. W zwi¹zku z tym, ¿e odeszli radni, którzy 
skùadali podpis , prosi o wydelegowanie dwóch osób z Rady, które je zst¹pi¹. 
Swoje kandydatury zgùosili radny Henryk Mazur i radna Zofia Siudak 
Innych kandydatur nie gùoszono.  
Ad. 10 
Interpelacje i zapytania radnych 
Obecna na obradach sesji radna powiatu Maria Bych ustosunkowaùa siê do interpelacji 
zgùoszonych na I sesji  Rady Gminy  przez radnych Adama Ry¿owskiego i radnego Andrzeja 
Mitczaka  w sprawach :  
- przepustu koùo posesji pani Gargasiewicz w Ciechanowicach, 
Maria Bych radna Powiatu poinformowaùa, ¿e Wydziaù Drogownictwa dokonaù przegl¹du 
przepustu. Pan Franciszek Walka odpowiedzialny za drogi potwierdziù, ¿e w najbli¿szym  
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czasie jak tylko pogoda umo¿liwi ,a byã mo¿e nawet w dniu 13 grudnia b.r tj. poniedziaùek 
doùo¿¹ dwa lub trzy krêgi i utwardz¹ dora¿nie. Bli¿ej wiosny utwardz¹ masa i wybuduj¹ mur 
oporowy.  
- naprawy tzw. �soùtysówki � w Ciechanowicach,  
poinformowaùa, ¿e w dniu jutrzejszym tj.10 grudnia wykonawca wchodzi z robotami.  
Na ile pogoda umo¿liwi bêd¹ wykonywaã prace, które mo¿na w obecnych warunkach 
wykonaã.  
- osuwisko koùo posesji pani Matyji  na ulicy Nadrzecznej w   Marciszowie  
Poinformowaùa, ¿e bêdzie wykonane po zakoñczeniu inwestycji w Ciechanowicach. 
- dokoñczenie remontu drogi w Wie�ciszowicach �  
Poinformowaùa, ¿e zabrakùo okoùo 4 dni na dokoñczenie prac. Prace bêd¹ koñczone je¿eli 
pogoda na to pozwoli. Nadmieniùa równie¿, ¿e rozpoczête inwestycje jak równie¿ te 
zaplanowane bêd¹ realizowane w czasie kiedy warunki pogodowe umo¿liwia wykonanie tych 
prac. Mo¿e to byã nawet miesi¹c marzec lub kwiecieñ przyszùego roku. Starostwo ma 
zapewnienie od wojewody, ¿e �rodki przeznaczone na inwestycje ,a nie wykorzystane w 2010 
roku przejd¹ na nastêpny rok.  
- mostu w Marciszowie, 
W odpowiedzi stwierdziùa, ¿e kwota 430 tys jest to  wkùad wùasny Powiatu na realizacjê 
inwestycji w 2010 roku. Úrodki nie wykorzystane w 2010 roku planowane na inwestycje 
przechodz¹ do nadwy¿ki bud¿etowej. Jest wniosek aby zaplanowaã w projekcie bud¿etu na 
2011 rok inwestycjê odbudowê mostu w Marciszowie , z pokryciem  wkùadu wùasnego  ze 
sprzeda¿y  budynku domu pomocy spoùecznej w Kamiennej Górze. Je¿eli ta propozycja nie 
zostanie przyjêta przez Radê,  to druga mo¿liwo�ã z nadwy¿ki bud¿etowej / w , której siê 
znajd¹ �rodki niewykorzystane w 2010 r na odbudowê mostu / zostan¹ ujête w  bud¿ecie  
2011 roku na realizacjê tego zadania. Drugi wniosek o pozyskanie �rodków na odbudowê 
mostu zostaù zùo¿ony w miesi¹cu sierpniu b.r. do kancelarii Prezydenta pozytywnie 
zaopiniowany przez wojewodê. Najprawdopodobniej �rodki zostan¹ przyznane w kwocie 
okoùo 1600 ml.  
Radny Piotr Gwó¿d¿ 
Stwierdziù, ¿e z wypowiedzi radnej nie wynika ¿eby w bud¿ecie Rady Powiatu na 2011 rok 
zostaùy zaplanowane �rodki na most. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê z pro�b¹ do radnej powiatu o przekazanie,  ¿eby zamkn¹ã drogê powiatow¹ na 
wysoko�ci ostatniego budynku w Wie�ciszowicach na czas od�nie¿ania zimowego poniewa¿ 
¿aden pojazd nie mo¿e tam dojechaã. 
Radna Maria Bych w odpowiedzi poinformowaùa, ¿e wniosek radnego zostanie przekazany 
jak te¿ wniosek soùtysa Kazimierza Nowakowskiego z Pastewnika o drogê powiatow¹ do 
Pastewnika. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy   
W zwi¹zku ze zgùaszanymi sprawami do Powiatu , które zabieraj¹  du¿o czasu na sesji Rady 
Gminy , ponowiù pro�bê do radnych o skùadanie interpelacji i zapytañ w formie pisemnej, 
zdaniem przewodnicz¹cego uùatwi to pracê  poniewa¿ do zgùoszonych pisemnie interpelacji 
zostanie napisane tylko pismo przewodnie i wysùane do danej instytucji. Natomiast 
przedstawianie ich przez ka¿dego radnego w formie ustnej zawiera niestety na ka¿dej sesji 
bardzo du¿o czasu i  nic z tego nie wynika. 
Radny Andrzej Mitczak  
Uwa¿a, ¿e mo¿e tak siê zdarzyã ¿ ka¿dy radny zùo¿y interpelacjê w tej samej sprawie nie 
wiedz¹c o sobie na wzajem dlatego zdaniem radnego, po to s¹ sesje i po to jest pracownik 
biura Rady  ¿eby te sprawy wykonywaùa. 
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Radny Adam Ry¿owski  
Stwierdziù, ¿e jako radny nie jest stron¹ dla Powiatu , bo jest ni¹ Rada Gminy albo Wójt i 
mo¿e sobie  wysyùaã pisma z , których nic  nie wyniknie. 
Ad.11. 
Sprawy ró¿ne 
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowice 
Ustosunkowaù siê do wypowiedzi radnej powiatu w sprawie mostu stwierdzaj¹c, ¿e nie widzi  
woli wiêkszo�ci radnych powiatu, co do przeznaczenia pieniêdzy na wykonanie tego  
remontu. Stwierdziù te¿, ¿e  jest to problem powiatu i nale¿y tego bardzo dokùadnie pilnowaã. 
Wùadysùaw Wróblewski soùtys Domanowa 
Zwróciù siê z pro�b¹ o wyja�nienie sprawy pracownika spoùeczno � u¿ytecznego , który  
od�nie¿a chodnik w Domanowie. W dniu dzisiejszym soùtys dowiedziaù siê od pana Jacka 
Popardowskiego pracownika Urzêdu Gminy , ¿e prace te nie bêd¹ wykonywane, bo osoba , 
która od�nie¿aùa pracuje ju¿ ostatni dzieñ , czym soùtys jest rozczarowany. 
Natomiast  Wójt na zebraniu przed wyborami powiedziaù co� zupeùnie odwrotnego czyli 
zapewniù, ¿e Domanów bêdzie dalej od�nie¿any. Prosi o wyja�nienie tej sprawy. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zgùaszaj¹c sprawy do Przewodnicz¹cego Rady Gminy :  
1/ Zapewniù , ¿e bêdzie uczestniczyù w ka¿dym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i doùo¿y  
    wszelkich starañ ¿eby byù dostrzegany. 
2/ Zwróciù siê do Przewodnicz¹cego Rady Gminy z wnioskiem o umieszczanie  informacji na  
    tablicach ogùoszeñ w ka¿dej wsi niezale¿nie umieszczenia w bip  mieszkañcom Gminy  
    Marciszów o terminie sesji  i tematach, które bêd¹ na niej  poruszane. Zgùasza sprawê  ju¿  
    drug¹  kadencjê jednak siê  nie  doczekaù. Stwierdziù, ¿e je¿eli tak nie bêdzie to we  
    wùasnym zakresie bêdzie wywieszaù  na  tablicy ogùoszeñ w Wie�ciszowicach. 
3/ Zwróciù siê o rozwa¿enie wprowadzenia dy¿urów radcy prawnego  przez 2  
    godziny wspólnie z przewodnicz¹cym Rady Gminy. 
4/ Wnioskowaù o to, ¿eby w protokoùach z sesji  umieszczanych w bip zostaùo zapisane jak  
    poszczególni radni gùosowali nad  poszczególnymi uchwaùami, czyli kto byù �za, kto  
    �przeciw� po to, ¿eby ludzie wiedzieli kto jak gùosowaù. Bêdzie o tym mówiù na zebraniach  
    Wiejskich, tak jak to dotychczas czynili z radn¹ Jadwiga Adamczyk. Informuj¹ 
    mieszkañców, co jak zostaùo zrobione i dlaczego tak ,a nie inaczej. Zaapelowaù ¿eby  
    skoñczyã z tajno�ci¹ , bo jest to dla radnego nastêpna kadencja tajno�ci. Stwierdziù, ¿e  
    je¿eli nie doczeka siê skutków to s¹ jeszcze inne �rodki masowego przekazu. 
5/ Prosi o zastanowienie siê w stosunku do radcy prawnego, ¿e  je¿eli bêdzie zachowywaù siê  
    jak zachowuje siê dotychczas ,a jest nieobecny trzeci¹ sesjê , a radny ma dzi�  
    pytanie  praktyczne do radcy, a radcy nie ma. Dlatego proponuje, ¿eby byùo jak w  
    Kamiennej Górze, i¿ na sesji jest obecny radca prawny burmistrza i Rady , bo ostatnie  
    wypowiedzi Przewodnicz¹cego Rady odno�nie skùadania interpelacji dla radnego jest  
   ��miechot¹�. 
6/ Po raz szósty wraca do tematu oczekuj¹c odpowiedzi na pi�mie w sprawie utworzenia  
    zgodnie ze statutem odznaczenia dla honorowego mieszkañca Gminy Marciszów. 
    Ludzie ci umieraj¹ ,a s¹ zasùu¿enie dla Gminy Marciszów. Je¿eli radny nie otrzyma  
   odpowiedzi na pi�mie bêdzie korzystaù z innej formy. 
7/ W sprawie od�nie¿ania dróg gminnych i powiatowych powróciùa sprawa zasypywania  
   krzy¿ówek jak to miaùo miejsce w poprzednim sezonie jeden od�nie¿aj¹cy odgarnie drugi  
   zasypie. Uwa¿a ¿e nale¿y te sprawy w rozmowie z od�nie¿aj¹cymi zaùatwiã.  
8/ Zgùosiù, ¿e Rada Soùecka odda bezpùatnie maù¹ lodówkê do innej �wietlicy poniewa¿ maj¹  
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    now¹. 
9/ Poinformowaù, ¿e �rodki z Funduszu Soùeckiego zostaùy praktycznie wykorzystane ale  
    radny ma uwagê tak¹ , ¿e je¿eli Rada Soùecka zadecyduje ¿e chce co� kupiã i  
    przeznacza na  to 10 tysiêcy, to ma to byã 10 tysiêcy , a nie inaczej, bo Rada Soùecka  
    wówczas  traci.    
Radny Andrzej Mitczak 
Zwróciù siê do Przewodnicz¹cego Rady Gminy o wyja�nienie na pi�mie dlaczego 
zrezygnowano z prenumeraty miesiêcznika Rolniczy Rynek dla soùtysów , pozbawiaj¹c tym 
samym soùtysów dostêpu do niezbêdnych  informacji. 
Radna Teresa Mospan  
Zgùosiùa, ¿e w odcinku od sklepu pani Wójs w Ciechanowicach do paùacu w Ciechanowicach  
od godziny 14.00 �wiec¹ siê lampy. 
Ad.11. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia.  
 
Protokoùowaùa                                                                          Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
G.Dudczyk                                                                                    Henryk Mazur 
insp.d/s Rady Gminy  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


